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Protokół z II sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
23 maja 2024 r. (czwartek), godz. 16.30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2023 r.  

wraz z załącznikami. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy nr LXVIII/24 z dnia 21 marca 2024 r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w południowo - wschodniej części obrębu Biedrusko wraz z terenem zamkniętym  
i jego strefą ochronną. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las  

w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia 
bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców województwa 
wielkopolskiego w latach 2022-2023”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu  
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 

10. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 
11. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady Gminy, Przedstawiciela Gminy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych. 

12. Interpelacje i zapytania Radnych. 
13. Wolne głosy i wnioski. 
14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. 1.Otwarcie sesji (00:03:31 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła II sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 23 maja 2024 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las 
Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę,  
Sekretarza Gminy Marcina Kołodziejczaka, Skarbnika Gminy Monikę Wojtaszewską, Radnych, 
Sołtysów i Przewodniczących Osiedli oraz oglądających relację z sesji on-line.  
Następnie pogratulowała sołtysom wybranym w okresie od ostatniej sesji: Markowi 
Piechowiakowi, Łukaszowi Kaczmarkowi oraz Mariuszowi Naworskiemu, a także Sylwii Szenk, 
Ewie Korek, Sylwii Sawińskiej oraz Jarosławowi Dutkiewiczowi. Poinformowała, że sesja Rady 
Gminy Suchy Las jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie 
udostępnione na stronie www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione  
po upływie 14 dni od dzisiaj oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji  
nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie 
przepisów dotyczących ochrony danych osobowych.  
 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:05:12 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali jest 
14 Radnych i stwierdziła prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska,  
Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
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Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz,  
Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Nieobecny: Radny Robert Rozwadowski 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają 
uwagi do porządku obrad. 
Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zgłosił do porządku obrad dodatkowy projekt uchwały, 
uchwały Rady Gminy w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy Suchy Las  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska w związku z brakiem innych 
wniosków, zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia do porządku dodatkowego punktu: 
podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela gminy Suchy Las  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za -14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna.  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że projekt uchwały 
został przyjęty do porządku obrad (jako punkt 10). 
 

Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2023 r.  

wraz z załącznikami. 
4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy nr LXVIII/24 z dnia 21 marca 2024 r. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w południowo - wschodniej części obrębu Biedrusko wraz z terenem zamkniętym  
i jego strefą ochronną. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2042. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las  

w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia 
bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców województwa 
wielkopolskiego w latach 2022-2023”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu  
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy Suchy Las  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

11. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 
12. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady Gminy, Przedstawiciela Gminy  

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych. 

13. Interpelacje i zapytania Radnych. 
14. Wolne głosy i wnioski. 
15. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 3. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za 2023 r.  
wraz z załącznikami (00:09:41 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oddała głos Przewodniczącej 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych, Radnej Joannie Radziędzie. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja Oświaty zapoznała się ze sprawozdaniem z działalności Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Poinformowała, że Dyrektor OPS Sylwia Malendowska przedstawiła bardzo 
dokładnie działania OPS w 2023 roku na wczorajszej komisji. Padło wiele pytań ze strony 
członków komisji. Na wszystkie Komisja otrzymała wyczerpujące odpowiedzi. Komisja nie ma 
żadnych uwag do sprawozdania i rekomenduje przyjęcie sprawozdania. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś chciałby 
zabrać głos (brak chętnych), a następnie poinformowała, że powyższe sprawozdanie  
nie wymaga głosowania, gdyż było tylko informacją dla Radnych.  
 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy nr LXVIII/24 z dnia 21 marca 2024 r.  
(00:11:02 *). 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy Radni  
mają uwagi do protokołu (nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy nr LXVIII/24 z dnia 21 marca 2024 r. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za -14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna.  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 

 Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że protokół 
z sesji Rady Gminy Suchy nr LXVIII/24 z dnia 21 marca 2024 r. został przyjęty. 

 
Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

w południowo - wschodniej części obrębu Biedrusko wraz z terenem zamkniętym  
i jego strefą ochronną (00:12:12 *). 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię 
Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że po prezentacji, którą przedstawiła Kierownik Wydziału Nieruchomości i 
Planowania Przestrzennego Agnieszka Serafin, Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś chciałby 
zabrać głos. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zauważył, że miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego dotyczy Biedruska, a właściwie dotyczy terenu wojskowego 
i Kompleksu Wojskowego 8637, zatem ze względu na potrzeby obronności, potrzeby wojska, 
zarekomendował przyjęcie tego planu.  
Radny Krzysztof Łączkowski poinformował, że dla terenów zamkniętych nie proceduje się planu 
zagospodarowania, chyba że występują na jego terenie strefy ochronne.  
W przedmiotowym planie takie strefy występują (magazyny środków bojowych). 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
w południowo - wschodniej części obrębu Biedrusko wraz z terenem zamkniętym  
i jego strefą ochronną. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za -14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, 
Michał Wojtyna.  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr II/15/24. 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 (00:14:52 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zgłosiła w imieniu Wójta Gminy autopoprawkę  
do projektu zmiany uchwały budżetowej na rok 2024, poprzez dodanie do budżetu po stronie 
dochodów kwoty 500 tysięcy złotych. Kwota t, stanowi dotację ze środków Ministerstwa Spraw 
Wewnętrznych i Administracji. Jest to 50% kwoty (nagrody) za frekwencję uzyskaną  
Gminie Suchy Las w wyborach parlamentarnych i przeznaczona ma zostać na remizy strażackie. 
Po stronie wydatkowej również poprzez dodanie kwoty 500 tysięcy, z następującym podziałem: 
195 tysięcy - wydatki bieżące, w rozdziale dotyczącym straży pożarnych  
(754 12, §421 – zakupy). Kolejny punkt autopoprawki to dodanie po stronie wydatków 
majątkowych kwoty 305 tysięcy - kwota z dotacji na zakupy inwestycyjne i remonty  
i dodatkowa kwota 150 tysięcy jako wkład własny Gminy. Kwota ta musi zostać dodana  
po stronie wydatków majątkowych, gdyż istnieje obowiązek zapewnienia przez gminę  
50 procent wkładu własnego. 70 tysięcy z tej kwoty ma być przeznaczone dla OSP Golęczewo na 
zakup używanego samochodu pożarniczego z drabiną, a pozostałe 80 tysięcy na inne 
wymienione w tabeli (przekazanej Radnym przed sesją) zakupy i prace inwestycyjne.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała budżetu, ze względu na to, że jest w nim kilka wydatków, 
co do których członkowie Komisji mieli wątpliwości. Członkowie Komisji  
chcą porozmawiać z komendantem Straży Gminnej. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów 
i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska przekazała również, że osobiście składała 
wniosek formalny o to, żeby zdjąć z budżetu pieniądze na budowę skrzyżowania  
w Złotkowie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zauważyła, że w wypowiedzi 
Skarbnika Gminy Moniki Wojtaszewskiej i w dokumentach przedstawionych Radnym widnieją 
różne kwoty. Wypowiedź: 70 tysięcy - dla OSP Golęczewo na zakup używanego samochodu 
pożarniczego z drabiną, a pozostałe 80 tysięcy na inne wymienione w tabeli (przekazanej 
Radnym przed sesją) zakupy i prace inwestycyjne, co daje 150 tysięcy złotych. Dokument 
przekazany przed sesją wskazuje, że jest to kwota 152,5 tysiąca złotych.:  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że po stronie dochodowej będzie  
500 tysięcy. W tym dochody bieżące wzrosną o 195 tysięcy i dochody majątkowe o 305 tysięcy, 
a po stronie wydatkowej również będzie 500 tysięcy, w wydatkach bieżących 195 tysięcy 
i 305 tysięcy po stronie wydatków majątkowych z dotacji i 150 tysięcy. Skarbnik Gminy Monika 
Wojtaszewska poinformowała, że taki był wniosek, więc założyła, że jest to ustalone  
z Panem Andrzejem Karpowiczem, z Panią Wicewójt i ze strażakami. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zauważyła, że sytuacja zrobiła 
się mocno zagmatwana i zaproponowała głosowanie nad autopoprawką.  
Dodała, że strasznie się skomplikowały strona dochodowa i wydatkowa, za co płaci Gmina,  
a za co płaci MSWiA, bądź Ministerstwo Klimatu i Środowiska i zaproponowała, aby zająć się tym 
tematem na odpowiedniej komisji.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że autopoprawka zgłoszona ustnie przez Panią Skarbnik jest 
innej treści, niż autopoprawka podpięta w materiałach na sesję. Następnie poprosiła,  
żeby tę autopoprawkę rozbić na dwie autopoprawki. 
Mecenas Henryk Kuligowski przypomniał, że to głosowanie ma charakter wyłącznie formalny, 
gdyż Radni decydują tylko, czy uzupełnić o te zapisy projekt uchwały budżetowej, czy nie.  
Wyjaśnił, że jeśli Radni zdecydują, że uzupełniają o te zapisy projekt uchwały budżetowej,  
to zaczynie się kolejny etap procedowania tej uchwały. Dodał, że Radni będą mogli później 
zgłaszać propozycje zmian dotyczące poszczególnych zapisów tej autopoprawki. Mecenas 
Henryk Kuligowski podkreślił jeszcze raz, że głosowanie ma charakter formalny. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zaproponowała, by pozostać przy autopoprawce,  
którą Radni otrzymali w materiałach przed sesją i wycofała pozostałe części autopoprawki. 
Poinformowała, że Gmina ma otrzymać milion złotych, jako pierwszą transzę z Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych i Administracji. Następnie przekazała, że jeżeli gmina ma zapewnić  
50 procent wydatków majątkowych, to wnioskują, z Wójtem Gminy, o umieszczenie po stronie 
tylko wydatków kwoty 150 tysięcy w §6060 (dla straży jako zapewnienie wkładu własnego - tych 
50 procent), a na następnej sesji zostanie wprowadzona po stronie dochodowej  
i wydatkowej część dotacyjna. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że rozmawiała ze strażakiem z Golęczewa na temat samochodu.  
Strażacy pojawią się na Komisji Budżetowej, powiedzą jakie auto chcą zakupić, a Komisja 
rozpatrzy czy wymiana obecnego samochodu na inny jest dobrym pomysłem. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zadał pytanie Wójtowi Gminy 
czy zwłoka do następnej sesji, będzie miała wpływ na to, czy jakieś pieniądze z dotacji gminie 
przepadną.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że nie może złożyć żadnego 
zapewnienia i zaznaczył, że takie ryzyko istnieje. Przypomniał, że to nie Gmina daje pieniądze, 
tylko ministerstwo, a „gorące”, „szybkie” terminy, to nie żadna nowość. Zwrócił uwagę  
na to, kto dyktuje terminy, kto narzuca tempo oraz na fakt, że ryzyko na pewno istnieje,  
ale nie może określić jego wielkości. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że na jednej  
z komisji, Pani Wicewójt Ilona Ciok mówiła o tym, że rozliczenie tej dotacji ma się odbyć  
do dnia 30 kwietnia 2025 roku. Wyraziła opinię, że nie ma wielkiego zagrożenia utraty 
dofinansowania.  
Radna Wiesława Prycińska zauważyła, że informacje na temat ryzyka są sprzeczne  
i zaproponowała przegłosowanie polegających na przyznaniu środków (dopłacie do dotacji) 
zmian w budżecie. Określenie celu na jaki zostaną wydane pieniądze, odbędzie się 
na spotkaniu Komisji z przedstawicielami OSP. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zauważył, że Radna Wiesława Prycińska wskazała  
rozwiązanie tożsame do proponowanego przez Skarbnik Gminy Monikę Wojtaszewską,  
czyli zagwarantowanie środków na wkład własny w zadanie. Wyjaśnił również, że Pani Wicewójt 
wskazując datę w 2025 roku, miała na myśli rozliczenie zadania, a nie termin obowiązujący 
do zagwarantowania wkładu własnego. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła opinię,  
że jeżeli rozliczenie dotacji ma się odbyć do końca kwietnia 2025 roku, to Gmina ma jeszcze 
niemalże rok na to, by sfinalizować zakupy z dotacji z MSWiA i Ministerstwa Klimatu  
i Środowiska. 
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Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel wyraziła swe obawy czy brak głosowania  
nad uchwałą dzisiaj, nie spowoduje tego, że termin składania wniosków minie. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska poprosiła o 5 minut przerwy, w celu skontaktowania się 
z Panią Wicewójt i upewnienia się, czy dofinansowanie musi być zapewnione.  
W wiadomości SMS, Pani Wicewójt poinformowała, że nie można czekać z podjęciem  
tej uchwały do czerwca.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła Skarbnik Gminy 
Monikę Wojtaszewską o dokument, w którym zawarta będzie informacja o terminie 
zapewnienia wkładu własnego przez Gminę i zarządziła pięciominutową przerwę. 
 
Przerwa (00:31:35 *). 
Wznowienie obrad (00:39:27 *). 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przedstawienie dokumentu z MSWiA, na podstawie którego 
została przygotowana dzisiejsza autopoprawka. Zaznaczyła, że sprawa dotyczy administracji 
publicznej, więc na pewno jest dokument, w którym określony jest termin,  
do którego Rada Gminy musi zabezpieczyć środki. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował,  
że jeśli sytuacja będzie „podbramkowa”, a jakikolwiek termin będzie zagrożony, to Rada Gminy 
może zwołać sesję nadzwyczajną. Zaznaczył, że Radni otrzymali dokument dwie minuty  
przed sesją, nie jest on do końca przejrzysty, nie jest do końca jasny, nie do końca Radni wiedzą 
o co chodzi, o jakiej kwocie jest mowa, dlatego jest za tym, by nie wprowadzać autopoprawki do 
projektu uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wprowadzeniem autopoprawki do projektu zmiany uchwały budżetowej  
na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 5: Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic,  
Leszek Gralak.  
Przeciw – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński,  
Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
Wójta Gminy do projektu zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 nie została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że jednym z powodów tego, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały 
zmieniającej uchwałę budżetową było to, że złożyła wniosek formalny o to, by zdjąć z budżetu 
zadanie, polegające na budowie skrzyżowania i łącznika w Złotkowie. Pięciu Radnych  
na spotkaniu Komisji poparło ten pomysł, jeden się wstrzymał, jeden był przeciwny. 
Następnie Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia 
Sawińska złożyła formalny wniosek, o zdjęcie zadania numer 600, działu 616650. Zadanie 
pierwsze IBI 00 2024 0058 na kwotę 3.555.236,77 zł oraz drugie zadanie IBI 00 2024 0060  
na kwotę 736.760 zł. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zaoponował i zwrócił się do Radnych o to,  
by nie zdejmowali z budżetu zadań wymienionych przez Przewodniczącą Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną Sylwię Sawińską. Przypomniał, że jedno  
z tych zadań to budowa sygnalizacji świetlnej, zgodnie z decyzją Starosty Poznańskiego wydanej 
na podstawie projektu. Wójt Gminy wyraził opinię, że przedmiotowa sygnalizacja,  
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to niezwykle ważny element inwestycji, zapewniający wszystkim uczestnikom ruchu drogowego 
w tym rejonie, zarówno po stronie zachodniej wśród części aktywizacji gospodarczej, jak i po 
stronie wschodniej, gdzie jest zabudowa mieszkaniowa.  
Dzięki tej sygnalizacji możliwy jest bezpieczny zjazd z byłej drogi krajowej, jak i wjazd na nią. 
Zdaniem Wójta Gminy jest to absolutnie niezbędne, by Gmina mogła dalej współpracować  
i zbudować tą sygnalizację z tym wykonawcą, który aktualnie realizuje to zadanie. Pozostanie 
kwestia wprowadzenia organizacji ruchu z wykorzystaniem sygnalizacji, która zostanie 
zbudowana. Poprzez stosowne zmiany w projekcie organizacji ruchu można wprowadzić krótko, 
średnio lub długookresowy czas adaptacji tego urządzenia, z włączeniem świateł 
pomarańczowych (rozwiązanie rekomendowane przez Wójta Gminy). Możliwość jednolitego 
wykonywania prac budowlanych w części drogowej zadania przemawia za tym,  
żeby potraktować tę inwestycję, jako niezwykle ważną. Tak samo ważny jest układ dróg 
serwisowych, w tym droga serwisowa, przedstawiona w tym projekcie (element dokumentacji 
projektowej, objęta decyzją ZRID Starosty Poznańskiego). Wójt Gminy przypomniał, że komplet 
będzie wtedy, gdy całe zadanie zostanie zrealizowane łącznie z tymi dwoma zadaniami. Dodał, 
że mówił o tym wielokrotnie i używał podobnych argumentów. Poinformował, że skontaktował 
się ze specjalistami od organizacji ruchu i taki projekt byłby możliwy. A być może pozwoliłby  
na dalsze dyskusje i osiągnięcie porozumienia. Wójt Gminy Grzegorz Wojtera oznajmił,  
iż wie jaka była konkluzja na zebraniu wiejskim w Złotkowie, że zna warunek przedstawiony przez 
mieszkańców, czyli ekspertyzy dotyczącej sygnalizacji. Dodał, że Gmina posiada decyzję starosty 
oraz projekt, który został poprzedzony badaniami ruchu, analizą różnego rodzaju symulacji i 
koncepcji dla rozwiązania sprawy skrzyżowania w Złotkowie. Wójt Gminy przestrzegał, że Gmina 
nie może doprowadzić, do tego, by wejść w konflikt z decyzją,  
o którą sama wystąpiła, składając wniosek o wydanie decyzji pozwolenia na budowę  
dla realizacji tego zadania. Nie powinna też kwestionować racji, które legły u podstaw wydania 
tej decyzji przez Starostę Powiatowego. Wyraził też opinię, że ekspertyza nawet wybitnych 
znawców tematyki budownictwa drogowego nie powinna i nie może tej decyzji podważać. Może 
ona dotyczyć stworzenia kolejnych etapów, które będą nawiązywały do projektu  
i przedmiotu decyzji, natomiast tak ważnego elementu infrastruktury drogowej  
jak sygnalizacja, główna sygnalizacja na głównym skrzyżowaniu, taka ekspertyza zmienić  
nie może. Konkludując, Wójt Gminy poinformował, że nie może poddać się opinii mieszkańców 
zebrania wiejskiego i uzależnić budowy sygnalizacji świetlnej od wyników ekspertyzy. Poprosił 
raz jeszcze o przyjęcie w całości (dwóch wniosków), które są częścią tego projektu zmiany 
uchwały budżetowej.  
Radna Joanna Radzięda złożyła wniosek o zdjęcie z budżetu zadania IOG 000 2024 002, zakup 
samochodu dla Straży Gminnej, kwota 130 tysięcy. Radna Joanna Radzięda wyraziła opinię,  
że najpierw należy spotkać się z Komendantem Straży Gminnej, dowiedzieć się jaką ma wizję 
i z jakiego powodu Straż Gminna miałaby się poruszać nieoznakowanym samochodem. Ponieważ 
informacje zawarte we wniosku o zakup, które dotarły do Komisji Budżetu,  
nie są dla jej członków jasne, logiczne i wystarczające.  
Radny Grzegorz Słowiński złożył wniosek, o zdjęcie z załącznika numer 2, dział 750,  
rozdział 75075, §4300, zakup usług pozostałych, kwoty 38 tysięcy (kwota 28 tysięcy, reklamy  
i publikacje w mediach i kwota 10 tysięcy, publikacje promocyjne). Radny Grzegorz Słowiński 
uzasadnił złożenie wniosku tym, że nie otrzymał zestawienia umów, które zostały podpisane  
i zrealizowane w tym roku oraz faktur.  
Radny Michał Dziedzic Oznajmił, że nie wyobraża sobie skrzyżowania w Złotkowie  
bez sygnalizacji świetlnej. Zarówno jako użytkownik tego skrzyżowania, jak i jako osoba,  
która zna służby Starosty Poznańskiego i ma zaufanie do ich profesjonalizmu. Wyraził 
przekonanie, że sprawa została przeanalizowana podczas procedowania decyzji ZRID. Zaznaczył, 
że nie jest bezkrytyczny, ale w tym przypadku chodzi o profesjonalizm  
i doświadczenie tych ludzi. Radny Michał Dziedzic przekazał, że chciałby wiedzieć, dlaczego 
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Komisja chce zdjąć kwotę na zakup samochodu dla Straży Gminnej i rozmawiać  
z komendantem. Radny Michał Dziedzic wyraził przekonanie, że nowy samochód jest Straży 
Gminnej niezbędny, bo auto dotychczasowe jest już wiekowe. Wyraził również opinię,  
że jeśli Radni zgadzają się z tym, że taki zakup powinien nastąpić, to powinni zagłosować tak, by 
ta kwota została w budżecie dla Straży Gminnej przeznaczona. Dodał też, że to Wójt Gminy w 
porozumieniu z komendantem Straży Gminnej, powinni dokonać wyboru środka transportu, 
odpowiedniego do potrzeb i zadań Straży Gminnej. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
zgadza się z tym, że trzeba kupić samochód, kwestionuje natomiast to, że wyboru ma dokonać 
komendant Straży Gminnej. Zaniepokojenie Komisji budzi fakt, że komendant chce nabyć 
samochód, który nie zostanie oznakowany. Zaznaczyła, że istnieje zarządzenie dotyczące  
tego, jak mają wyglądać samochody poszczególnych służb. Mówi ono o tym, że samochód 
powinien być oznakowany, podobnie jak motor Straży Gminnej, Straży Miejskiej.  
Radna Joanna Radzięda uznała za śmieszne, argumenty komendanta Straży Gminnej i wyraziła 
zdanie, że zdecydowanie lepszy skutek odniosą patrole piesze lub rowerowe, a jeżeli zdaniem 
komendanta Straż Gminna ma wykonywać zadania w cywilu, to Radni chcieliby się dowiedzieć 
jakie to mają być zadania oraz jak komendant realizuje zadania ustawowe przypisane Straży 
Gminnej. Ustawa określa, że strażnicy muszą być umundurowani i poruszać się oznakowanymi 
samochodami. Radna Joanna Radzięda wyraziła zdanie, że miesiąc zwłoki w zakupie samochodu 
nie zmieni drastycznie sytuacji. Poinformowała też, że jeśli komendant przekona Komisję do 
swojego wyboru, to kwota wnioskowana dla Straży Gminnej wróci do budżetu  
i zostanie wszczęta procedura zakupu, wskazanego przez niego samochodu, a jeżeli nie,  
to Rada Gminy, a przynajmniej część Radnych złoży wniosek, o zakup tańszego samochodu, 
podobnego do tych którymi już dysponuje Straż Gminna. Samochodów, którymi jeżdżą Straże 
Gminne i miejskie w innych gminach i miastach w Polsce, które nadają się chociażby 
do przewozu zwierząt.  
Radny Michał Dziedzic oznajmił, że być może trochę inaczej pojmuje pełnienie mandatu 
radnego oraz że jego zdaniem, nie jest funkcją radnego, mówienie profesjonaliście  
jakim pojazdem ma jeździć, że profesjonalista wie najlepiej, a Radni, jeżeli wiedzą, a wiedzą,  
że pojazd jest mu potrzebny, że środki są mu potrzebne, powinni je zapewnić. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Radni 
otrzymali wiadomość elektroniczną z załączonym wnioskiem komendanta Straży Gminnej., 
Każdy będzie się mógł z tym wnioskiem zapoznać i zdecydować, czy to jest odpowiedni 
samochód. Dodała, że na Komisji bardzo wyraźnie wybrzmiało, że samochód do przewożenia 
zwierząt powinien otwierać się na prawo i lewo. Rozwiązanie z podnoszoną ku górze klapą  
jest gorsze, gdyż próg jest w nim wyżej, a przez to jest mniej przyjazne zwierzętom. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska, poinformowała, że w gminie 
Rokietnica, zakupiono dokładnie taki samochód, by łatwiej móc przewozić zwierzęta. Zgodziła 
się również z Radną Joanną Radziędą, że można kupić tańszy samochód. Zwracając się  
do Radnego Michała Dziedzica, wyraziła swe zaskoczenie, że tak łatwo dysponuje środkami 
publicznymi. Wyraziła opinię, że to nie jest samochód służbowy komendanta, ale samochód, 
który ma służyć odwożeniu do Skałowa odłowionych zwierząt oraz że możemy kupić samochód 
podobnej klasy do tych, które już Straż Gminna użytkuje - Dacia Dokker i Dacia Duster. 
Przypomniała,  
że ostatni limit, który Radni przyjęli na zakup samochodu wynosił około 80 tysięcy złotych,  
a auta zakupione wg tego kryterium sprawują się świetnie i jeżdżą również w trudnych 
warunkach. 
Radny Michał Dziedzic wyraził przekonanie, że Straż Gminna nie jest przecież odrębnym 
podmiotem, tylko znajduje się w strukturach gminy, o czym świadczy chociażby fakt, że Radni 
zajmują się kupnem samochodu dla niej. Dodał, że jeżeli zaoszczędzone zostaną środki  
i kupiony będzie tańszy pojazd, to te środki nie znikną z budżetu, a Radni za jakiś czas zdecydują, 
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co zrobić z nadwyżką budżetową. Radny Michał Dziedzic wyraził zdziwienie faktem, że 
przyznanie środków na zakup samochodu uzależnia się od tego, w jaki sposób otwierają się w 
nim drzwi. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła żal, że Radny Michał 
Dziedzic nie był obecny na spotkaniu Komisji Finansowej i poprosiła Radnego Michała Dziedzica 
o zapoznanie się z wnioskiem (komendanta SG) w celu wypracowania opinii na temat  
tego samochodu, jego zakupu i samego wniosku. 
Radny Jarosław Dudkiewicz wyraził nadzieję, że Rada Gminy wykazuje i powinna wykazywać 
ciągłość w działaniach. Przypomniał, że w poprzedniej kadencji, Komisji Porządku Publicznego 
zajmowała się problemami, które wynikały z funkcjonowania Straży Gminnej. Pojawiał się 
wówczas również temat samochodów. Wyraził swe zaskoczenie, że samochód tego typu,  
w takim trybie miał być kupiony oraz zaznaczył, że jest przeciwny podejmowaniu decyzji  
o zakupie tego samochodu dzisiaj. Radny Jarosław Dudkiewicz poinformował,  
że już w poprzedniej kadencji rozmawiał z komendantem Straży Gminnej, a rozmowy  
mają być kontynuowane. Jednym z tematów rozmów, będzie koordynowanie działań Straży 
Gminnej i Policji. Wyraził również opinię, że to poważna sprawa i zająć się nią powinna  
nie tylko Komisja Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego, ale także Komisja Porządku 
Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych. Kończąc wypowiedź poprosił  
by nie podejmować decyzji dotyczącej samochodu dla Straży Gminnej na dzisiejszej sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Rada Gminy 
będzie głosowała teraz wnioski złożone przez Radnych. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zdjęcia z budżetu zadania IBI 0000-2024 0058. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński  
Przeciw – 4: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak.  
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zdjęcia z budżetu zadania IBI 0000-2024 0060 dotyczącego świateł w Złotkowie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński  
Przeciw – 4: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak.  
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zdjęcia z budżetu zadania IOG 000 2024 0002 dotyczącego zakupu samochodu  
dla Straży Gminnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 1: Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Wojtyna. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zdjęcia z budżetu zadania z działu usługi - promocja jednostek samorządowych  
(dział 750, rozdział 75075, §4300 - zakup usług pozostałych). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński  
Przeciw – 4: Wiesława Prycińska, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak.  
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy Radni mają 
jeszcze pytania do uchwały budżetowej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła wniosek 75412.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska upewniła się, że Radni wprowadzają do budżetu nowe 
zadanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska potwierdziła. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska podała klasyfikację budżetową zadania: 75412, rozdział 
§6060, zakupy inwestycyjne. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do budżetu zadania 75412 - 80 tys. zł dla Straży Pożarnej w Suchym 
Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 12: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz,  
Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radna Joanna Radzięda zadała pytanie dotyczące OSP Zielątkowo, które znalazło się na liście 
przekazanej przez Panią Skarbnik, a dofinansowania tej kwoty (20 tysięcy) nie było  
w autopoprawce przedstawionej wcześniej - czy OSP Zielątkowo ma zapewniony wkład własny 
na remontu garażu, czy Radni muszą go przyjąć wnioskiem do budżetu. 
Mecenas Henryk Kuligowski chcąc uporządkować procedury oznajmił, że w pierwszym etapie 
jest zgłaszania poprawek, w drugim głosowania, natomiast aktualnie po przegłosowaniu części 
poprawek Radni nadal zgłaszają kolejne poprawki, a tak nie powinno być. Przypomniał,  
że według obowiązującej procedury po głosowaniu poprawek, kończy się już możliwość 
zgłaszania kolejnych. Przypomniał Radnym, że jest procedura przygotowywania się do sesji  
i każdy Radny ma prawo poprawki zgłaszać, ale w pewnym momencie ta możliwość się kończy  
i następuje głosowanie. Przeprosił, że zareagował tak późno, ale zrobił to po to, żeby była 
przejrzystość sytuacji. Mecenas Henryk Kuligowski wyraził opinię, że jeśli Radni zaakceptują  
to co powiedział, to dobrze, a jeśli nie, to zaleca, by spojrzeć do Statutu Gminy i na procedurę 
prowadzenia sesji.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwracając się do Mecenasa 
Henryka Kuligowskiego stwierdziła, że cały czas trwa dyskusja, składanie wniosków, 
ich przyjmowanie bądź odrzucanie i nie rozumie, co zostało zrobione źle. Następnie poprosiła 
Mecenasa Henryka Kuligowskiego, by jeszcze raz wyjaśnił zasady. 
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Mecenas Henryk Kuligowski wyjaśnił raz jeszcze, jest projekt uchwały (w tym przypadku 
budżetowej), Radni przystępują do procedowania projektu uchwały, odbyła się dyskusja  
nad autopoprawką, którą proponował formalnie przegłosować, następnie odbyła się dyskusja  
i zgłaszanie poprawek. Zdaniem Mecenasa Henryka Kuligowskiego Radni powinni zgłosić 
poprawki, zamknąć dyskusję i przystąpić do ich głosowania. Aktualnie, po przegłosowaniu 
zgłoszonych poprawek, trwa nadal dyskusja i zgłaszanie kolejnych poprawek. Przypomniał,  
że zawsze procedura ta wyglądała w inny sposób. Wyraził opinie, że jeśli Radni chcą to zmienić, 
to powinni spojrzeć do Statutu Gminy i ewentualnie to zmienić. Zaznaczył, że nie ma uwag  
co do zgodności z prawem takiego procedowania, ale ma uwagi w kwestii jasności  
i przejrzystości takiej procedury. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że Radni zajrzą  
do Statutu Gminy i doczytają co jest w nim napisane. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska oznajmiła, że nie jest autorem autopoprawki  
oraz że tylko dostarczyła wykaz planowanych zakupów. Dodała, że jeśli Radni wprowadzili  
do budżetu zadanie i wskazali, że 80 tysięcy zł. ma być przeznaczone jako wkład własny  
dla jednostki OSP Suchy Las, to OSP Chludowo i OSP Golęczewo nie mają zapewnienia wkładu 
własnego. Założenie było takie, że 70 tysięcy przeznaczone było na samochód z drabiną  
dla OSP Golęczewo i 80 tysięcy na doposażenie pozostałych jednostek. Jeśli Radni podzielili  
te kwoty inaczej, to przy takim zapisie, będzie tylko wskazanie, że to dotyczy wkładu własnego 
dla tego wyposażenia inwestycyjnego dla OSP Suchy Las. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że jest inaczej  
niż przedstawiła to Skarbnik Gminy, ponieważ dwa miejsca, które miały otrzymać 
dofinansowania były podane w autopoprawce, która została przesłana Radnym - 80 tysięcy  
dla OSP Suchy Las i 70 tysięcy na samochód z drabiną dla OSP Golęczewo, o którym dyskusja 
będzie na Komisji, zatem były tam wskazane dwie jednostki. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że rozumie pytanie zadane przez Radną Joannę 
Radziędę, dotyczące zapewnienia 20 tysięcy dla OSP Zielątkowo przy założeniu,  
że 25 tysięcy dla OSP Chludowo zostaje. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska oznajmiła, że została wprowadzona w błąd,  
ale jeżeli taka jest idea, żeby wprowadzać te dofinansowania dla każdej jednostki OSP  
(50% wydatków inwestycyjnych), to odpowiada, że OSP Zielątkowo i OSP Chludowo nie mają 
zapewnienia wkładu własnego. Następnie zaproponowała, żeby zakończyć dyskusje na temat 
OSP, przerzucić ją na posiedzenie Komisji i na kolejną sesję.  
Radna Joanna Radzięda oznajmiła, że wprowadzi jeszcze trochę bałaganu do procedowania 
budżetu i złożyła wniosek o wprowadzenie 25 tysięcy na dofinansowanie dla OSP Chludowo  
i 20 tysięcy dofinansowania dla OSP Zielątkowo, a o klasyfikacją budżetową poprosiła 
Przewodniczącą Rady Gminy Radną Joannę Pągowską. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przedstawiła klasyfikację 
budżetową wspomnianych zadań - 754, 75412, 6060 i poprosiła o przygotowanie głosowania. 
Radna Małgorzata Weymann oznajmiła, że jest nową Radną i nie rozumie tego co się dzieje,  
że Radni najpierw nie przyjęli autopoprawki, a teraz przyjmują kwoty dla Suchego Lasu,  
dla Chludowa i Zielątkowa, a dla Golęczewa nie. Dopytywała, czy teraz Radni wprowadzają 
indywidualnie poprawki z tego samego budżetu, skoro autopoprawka nie została przyjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że dotacje dzielą się 
na te z MSWiA, do których połowę dokłada gmina, a samochód dla OSP Golęczewo,  
o którym Radni nic nie wiedzą to odrębna sprawa. Zaznaczyła, że o zakupie rzeczy,  
które są potrzebne (ubrania specjalne, kaski itp.), decyduje OSP. Oni są specjalistami i wiedzą co 
kupować i w jakich ilościach, natomiast samochód, do którego gmina ma dołożyć pieniądze, jest 
samochodem używanym i nie wiadomo, ile będzie s kosztowało jego utrzymanie, przeglądy 
techniczne, dopuszczenie do użytkowania, przeszkolenie kierowców, którzy będą się poruszać 
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tym samochodem. Są to kwestie, zupełnie nieznane i dlatego OSP Golęczewo wyraziło chęć 
uczestniczenia w Komisji, żeby to wszystko przedstawić. 
Radna Małgorzata Weymann oznajmiła, że zdaje sobie sprawę z tego, że OSP Chludowo i OSP 
Zielątkowo mają swoje potrzeby. Dodała, że chce się upewnić, czy Radni najpierw nie przyjęli 
autopoprawki Wójta Gminy, a teraz wprowadzają swoje poprawki z budżetu. Jako „nowa” Radna 
zadała pytanie, z jakich środków jest faktyczne finansowanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że 50% kwoty 
finansowane jest z budżetu gminy, a pozostałą kwotę finansuje MSWiA. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że są różne opinie różnych kolegiów  
i sądów, ale we wszystkich tych opiniach i stanowiskach jest zawsze wspólny mianownik (źródło 
finansowania). Następnie zadał pytanie: co będzie źródłem finansowania tego wydatku.  
Dodał, że Radni chaotycznie zgłaszają nowe pozycje, nowe propozycje do budżetu i mimo,  
że są to sprawy ważne dla gminy, ważne dla bezpieczeństwa gminy i absolutnie to szanuje,  
to zadaje pytanie o źródło finansowania wydatków zgłoszonych dla Chudowa i Zielątkowa. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że Skarbnik Gminy  
Monika Wojtaszewska wcześniej złożyła autopoprawkę, która wynosiła 150 tysięcy złotych, więc 
źródło finansowania może być takie samo, jeśli to jest niesatysfakcjonujące, to można wziąć 
pieniądze z dwóch wniosków, które złożyła Radna Sylwia Sawińska, które zostały przyjęte 
(rezygnacja ze świateł lub bajpasu pomiędzy ulicą Lipową, a Nowym Skrzyżowaniem). 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że nie ma takiej procedury  
i nie ma takiej możliwości, żeby sobie tak dowolnie manewrować środkami. Wyjaśnił,  
że nie ma tych pieniędzy i że to nie jest tak, że pieniądze zdjęte z jednego zadania,  
nagle stają się w tym źródłem finansowania dla nowych wydatków.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do budżetu zadania 754 75412 6060 - 25 tys. zł dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Chludowie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wprowadzenia do budżetu zadania 754 75412 6060 - 20 tys. zł dla Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Zielątkowie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 5 - Wiesława Prycińska, Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Leszek 
Gralak, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr II/16/2024. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2042 (01:26:09 *). 

 
 Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie  

projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tej sprawie (nie było chętnych). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zamknęła dyskusję  
i zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-2042. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr II/17/2024. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Suchy Las  
w roku 2023 do programu polityki zdrowotnej pn. „Program polityki zdrowotnej leczenia 
bezpłodności metodą zapłodnienia pozaustrojowego dla mieszkańców województwa 
wielkopolskiego w latach 2022-2023” (01:27:25 *). 

 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zgłosił propozycję wycofania projektu uchwały  
z porządku obrad.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tej sprawie (nie było chętnych). 
 
 
 
 



14 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu  
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie (01:28:36 *). 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie  
projektu uchwały Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radną Sylwię Sawińską. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że Komisja jednogłośnie przyjęła projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie obniżenia ceny wywoławczej w drugim przetargu  
na sprzedaż zabudowanej nieruchomości położonej w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr II/18/2024. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia przedstawiciela Gminy Suchy Las  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich (01:29:52 *). 

 
 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zgłosił kandydaturę Radnej 

Joanny Pągowskiej na Przedstawiciela Gminy Suchy Las w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów 
Wielkopolskich. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła zgodę  
na kandydowanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaproponowała kandydaturę 
Radnego Krzysztofa Łączkowskiego na Przedstawiciela Gminy Suchy Las w Stowarzyszeniu Gmin 
i Powiatów Wielkopolskich. 
Radny Krzysztof Łączkowski wyraził zgodę na kandydowanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy ktoś proponuje 
jeszcze innych kandydatów. 
Nie było zgłoszeń kolejnych kandydatów. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie kandydatur: Radnej Joanny Pagowskiej i Radnego Krzysztofa Łączkowskiego  
na Przedstawicieli Gminy Suchy Las w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 13: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1 - Krzysztof Łączkowski. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej nr II/19/2024. 
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Ad. 11. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024 (01:32:58 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o zabranie głosu 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Radnego Jarosława Dudkiewicza.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja 
Rewizyjna swój plan w nowej kadencji oparła na bazie tego, co poprzednia Komisja Rewizyjna 
tworzyła w poprzedniej kadencji. Dokonano drobnej korekty związanej z zamiarem kontroli 
spółki gminnej ZGK. Plan działania został przedłożony i przedyskutowany na pierwszym 
posiedzeniu Komisji. Poinformował, że stosowny dokument, obejmujący działania,  
które Komisja zamierza podjąć w 2024 roku, Radni mają w materiałach. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za - 14: Joanna Pągowska, Wiesława Prycińska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska,  
Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że plan pracy 
Komisji Rewizyjnej na rok 2024 została przyjęty. 
 

Ad. 12. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady Gminy, Przedstawiciela Gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady,  
Radnych Powiatowych (01:35:03 *). 

 
► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przedstawiła informacje Wójta Gminy: 
 

• poinformował, że zgodnie z informacją otrzymaną z Referatu Zamówień Publicznych  
i Środków Zewnętrznych, podpisano umowę na przebudowa ulicy Szkolnej wraz z układem 
komunikacyjnym do ulicy Obornickiej, odcinek od ulicy Sucholeskiej, Poziomkowej  
i Szafirowej. Umowę podpisano z firmą KFG z Poznania. Cena brutto 209 tysięcy, dokumentacja 
projektowa, 

• rewitalizacja bramy w rewitalizacja bramy w Zespole Pałacowo-Folwarcznym w Biedrusku. 
Umowa została zawarta z firmą Plan B Fabian Soroka z Poznania. Wartość tej umowy  
to 147.575,00 zł, 

• oznakowanie poziome ulic, parkingów, placów gminnych i placów publicznych. Wartość 
umowy to 176.136,00 zł, a umowa została zawarta z firmą LECH-MAL Adrian Lech z Gałowa, 

• została powołana Komisja Przetargowa do przetargu - przebudowa soli gimnastycznej  
przy SP1 oraz projektu budowy rozwiązań przeciwpożarowych wraz z przebudową części 
budynku. Ogłoszony zostanie przetarg i równolegle postępowanie na wyłonienie nadzoru 
inwestorskiego nad realizacją tego zadania, 

• Referat Komunalny poinformował, że kończą się prace związane z wykaszaniem poboczy  
w Suchym Lesie. Trwają prace w miejscowości Złotniki Wieś. Złotniki prawdopodobnie  
od przyszłego tygodnia, jeśli pogoda pozwoli, rozpoczną się prace na Osiedlu Grzybowym.  
Po przeprowadzonych kontrolach rocznych placów zabaw i boisk, rozpoczęto prace związane 
z remontami i konserwacjami na placach zabaw i boiskach. Wymiana piasku we wszystkich 
piaskownicach na placach zabaw na terenie gminy, 

• trwa odnawianie oznakowania poziomego na ulicy Obornickiej, na terenie całej gminy, 
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• w Golęczewie na ukończeniu jest remont nawierzchni, układanie płyt betonowych na ulicy 
Jesionowej. Kolejna przewidziana ulica do takiego remontu to ulica Akacjowa, 

• w Suchym Lesie trwa transport płyt betonowych na ulicę Księżycową. Remont nawierzchni 
przewidziany jest na przełomie trzeciego i czwartego kwartału, 

•  na koniec czerwca bieżącego roku planowany jest montaż tablic informacyjnych – „uwaga - 
skrzyżowanie równorzędne” na ulicy Jelonkowej. Jedna tablica od ulicy Łagiewnickiej,  
a druga przed skrzyżowaniem z ulicą Dojazd, 

• trwa budowa wyniesionej tarczy skrzyżowania ulicy Sobockiej i Złotej w miejscowości 
Złotkowo. W najbliższych dniach nastąpi montaż aktywnego doświetlenia przejść dla pieszych 
na tym skrzyżowaniu, 

• w czerwcu planowany jest montaż opraw doświetlających i aktywnych znaków drogowych  
na przejściu dla pieszych w rejonie ulicy Fortecznej, Obornickiej w miejscowości Suchy Las, 

• w Suchym Lesie na ulicy Fortecznej trwa budowa mini boiska do koszykówki, podobnego  
jak w parku na Osiedlu Poziomkowym, 

• na ulicy Szkółkarskiej w Suchym Lesie trwa budowa skate-parku, zgodnie z planem i z umową. 
Zakończenie inwestycji planowane jest na koniec września tego roku, 

• realizowane są zadania lokalne. Zakończono między innymi montaż siłowni zewnętrznych  
w Złotnikach - ulica Kochanowskiego. Dzisiaj zamontowano urządzenia zabawkowego  
na placu zabaw w Biedrusku. Trwa montaż elementów małej architektury w Biedrusku - ławki, 
kosze, leżaki, 

• na ukończeniu jest wniosek do Wojewódzkiego Ośrodka Ruchu Drogowego w Poznaniu  
o dofinansowanie budowy miasteczka ruchu drogowego w Biedrusku. Lokalizacja miasteczka  
 - park przy ulicy Zjednoczenia. Gmina posiada projekt i wstępny kosztorys. Dofinansowanie  
w wysokości 200 tysięcy. Od dofinansowania zależy realizacja tego projektu, 

• w czerwcu planowany jest montaż dwóch nowych defibrylatorów: w Chludowie, Stary Bar  
i w Złotnikach, budynek dworca przy Straży Gminnej, 

• trwa budowa ulicy Słowackiego, Reja, Prusa, Złotniki. Kończymy nawierzchnię tymczasową  
z płyt dwuśladowych. Zostały do zrobienia uzupełnienia płyt na skrzyżowaniach  
i przy studzienkach, 

• pozostało zgłoszenie do Aquanetu kanalizacji sanitarnej i trwają procedury odbiorowe - ulica 
Spacerowa, Pagórkowa, Olchowa, Złotniki. Zakończono roboty drogowe. Trwa porządkowanie 
terenu i przygotowanie do odbiorów, 

• strefa AG Złotkowo. Kończymy w tej chwili warstwy ścieralne. Pozostało oznakowanie 
docelowe, roboty wykończeniowe, porządkowanie terenu. Do zrobienia jest sygnalizacja 
świetlna i dojście z drogą serwisową do ulicy Lipowej. Wszystkie sprawy terenowo-prawne  
są zakończone. Odszkodowanie pod drogę serwisową jest wypłacone. Czekamy na decyzję  
w tej sprawie, 

• trwają roboty drogowe - ulica Łąkowa, Kręta, Krańcowa w Suchym Lesie, krawężniki, chodnik. 
Różnice wysokości, które zostały zgłoszone, zostały uwzględnione i są aktualnie częściowo 
korygowane. Chodzi przede wszystkim o wjazdy na nieruchomości, 

• na ulicy Kraterowej w Suchym Lesie zgłoszono rozpoczęcie robót od wczoraj, 

• zakończono ulicę Jagodową w Suchym Lesie, 

• w trakcie procedur odbiorowych jest ulica Śnieżna w Suchym Lesie i ulica Jesionowa  
w Biedrusku. Trwają w tej chwili odbiory, 

• skrzyżowanie Sucholeska – Szkolna, w czerwcu zacznie się testowanie ronda testowego, 
na podstawie czasowej organizacji ruchu drogowego zamontowane na okres jednego miesiąca 
w rejonie ulicy Szkolnej, Sucholeskiej, Szafirowej po to, aby projektanci mogli poprzez 
stosowne badania stwierdzić wyższość koncepcji ronda nad koncepcją skrzyżowania. Po 
miesiącu te wyniki zostaną dopisane do dokumentacji, bo będą niezbędne do podjęcia decyzji 
przez Wydział Dróg Starostwa Powiatowego. Ulica Sucholeska jest powierzona  
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w zarządzanie wyłącznie na okres trwania tego projektu i to nie jest zły pomysł,  
żeby przetestować jak na tym skrzyżowaniu będzie funkcjonowało rondo. To będzie małe 
rondo z wymalowanymi znakami na żółto, z trasami objazdu, przejazdu, 

• parking koło kościoła w Chludowie. Zostały przesłane przez Starostwo Powiatowe w Poznaniu 
uwagi. W większości dotyczą planowanych wycinek. Z tym sobie na pewno sprawnie i szybko 
poradzimy, 

• budowa ulic z przyłączami: ulica Wiśniowa w Suchym Lesie, sieć wodno-kanalizacyjna  
w ulicach Platynowa, Rodowa, Żelazna w Złotkowie, ulica Lazurytowa w Złotnikach  
Mamy pozwolenie prawomocne na budowę. Czekamy na decyzję dewelopera. 
Przygotowaliśmy wystąpienie do dewelopera w sprawie budowy odcinka,  
który nie jest uwzględniony w dokumentacji projektowej i ZRID, a jest niezbędny.  
Ta deklaracja jest nam niezbędna do podjęcia decyzji o rozpoczęciu procedury połączenia 
zjazdu z ulicy Obornickiej przez bajpas równoległy do ulicy Obornickiej i dalej do ulicy 
Lazurytowej. To jest około 80 metrów, 

• zakończono opracowywanie programu funkcjonalno-użytkowego dla przebudowy 
skrzyżowania i budowy ulicy Czołgowej w Jelonku i w Złotnikach, na podstawie koncepcji, którą 
gmina zleciła rok temu i ta koncepcja stała się podstawą do wykonania programu. Będziemy 
ogłaszali przetarg w trybie Zaprojektuj i Wybuduj. Na realizację tego zadania otrzymaliśmy z 
Rządowego Programu Budowy Dróg Strategicznych Obronnych kwotę  
ok. 8 milionów zł, 

• przygotowywane są materiały do przekazania do zamówień publicznych na kanalizację 
sanitarną: ulica Wiśniowa, Pszczelarska, Gryczana, Pszenna, Rolna, Zbożowa w Golęczewie oraz 
ulica Wichrowa, 

• trwa budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągu w Zielątkowie, 

• 15. i 16 czerwca odbędą się dni gminy, na które serdecznie zapraszam, 

• od kilkunastu lat działa stowarzyszenie, które monitoruje, wspiera, kontroluje, odpytuje 
wszystkich dyrektorów od Bytomia, aż po Kołobrzeg, czyli stowarzyszenie S11. Wicemarszałek 
Województwa Wielkopolskiego Wojciech Jankowiak został wybrany na Przewodniczącego 
Stowarzyszenia S11. Gmina Suchy Las po raz drugi znalazła się w zarządzie  
tego stowarzyszenia. Moja skromna osoba w zarządzie tego stowarzyszenia, więc dzięki temu 
będziemy mogli w jakiś sposób, chociaż minimalny wpływać na decyzję, chociażby w zakresie 
komunikacji, przekazywania danych, uzgadniania pewnych koncepcji, projektów i na bieżąco 
mieszkańcom przekazywać, jakie są istotne wydarzenia w zakresie budowy tego odcinka, który 
nas interesuje, czyli od Złotkowa do Parkowa. 

 
► Informacje Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las. 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przedstawiła informacje 
Przewodniczącego Rady Gminy. 

• 30 kwietnia wpłynęło do Biura Rady pismo od Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Suchym Lesie Sylwii Malendowskiej. Przekazała ona ocenę zasobów pomocy społecznej  
za rok 2023. Informacja w Biurze Rady. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna 
Pągowska poprosiła Panią Dorotę Majchrzak o przesłanie pisma do Przewodniczącej Komisji 
Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej Joanny Radziędy, 

• 29 kwietnia wpłynął wniosek od dwóch mieszkańców osiedla Suchy Las Wschód,  
o zmianę w §8 projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suchy Las, 
rejon ulicy Polnej, Mokrej, Chmielnej i Suchej. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna 
Joanna Pągowska poprosiła Panią Dorotę Majchrzak, o przesłanie pisma do Przewodniczącej 
Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej Sylwii Sawińskiej.  
Jeśli ktoś z Państwa jest również zainteresowany, bo zapewne otrzymają go członkowie Komisji 
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Budżetowej. Jeśli ktoś z Państwa jest zainteresowany tym wnioskiem,  
to będzie on do wglądu w Biurze Rady, 

• 26 kwietnia 2024. roku otrzymaliśmy uchwałę numer SO20/0954/233/2024. Skład Orzekający 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, z dnia 25 kwietnia 2024 roku, w sprawie 
wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy Suchy Las za rok 2023  
wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego i objaśnieniami.  
Opinia z RIO jest opinią pozytywną. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las  
Radna Joanna Pągowska poprosiła Panią Dorotę Majchrzak, o przesłanie kopii pisma  
do wszystkich Radnych, bo związane jest ono z sesją absolutoryjną w czerwcu, 

• kolejne pismo z 6 maja 2024 roku, do Przewodniczącej Rady Gminy. Pismo jest skierowane  
do całej Rady Gminy Suchy Las, do wszystkich jej członków. Uczniowski Klub Sportowy 
Gimnazjum złożył pismo, a dotyczy ono Centrum Sportów Walki. Jest dość obszerne,  
do wglądu w Biurze Rady Gminy. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las  
Radna Joanna Pągowska poprosiła Panią Dorotę Majchrzak, o przesłanie pisma do Komisji 
Budżetowej, 

• otrzymaliśmy również pismo z dnia 6 maja 2024 r. ze Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 
Wielkopolskich. Stowarzyszenie zachęca do współpracy nowych wybranych członków.  
Trzy komisje do wyboru, które funkcjonują w stowarzyszeniu. Komisja Rozwoju Gospodarczego 
i Promocji Wielkopolski, Komisja Ochrony Środowiska i Obszarów Wiejskich  
i Komisja Spraw Społecznych, Oświaty i Kultury. Pismo do wglądu w Biurze Rady Gminy, 

• 7 maja otrzymaliśmy pismo, jest to informacja od Wojewody Wielkopolskiego.  
W piśmie tym jest informacja, o obowiązku złożenia Wojewodzie Wielkopolskiemu w dwóch 
egzemplarzach, pierwszego oświadczenia majątkowego, to jest oświadczenie majątkowe 
na początek kadencji 2024-2029. Uprzejmie informuje W piśmie wskazano 30-dniowy termin, 
od dnia złożenia ślubowania, 

• Informacja z 7 maja - na podstawie regulaminu Rady Gminy Suchy Las, §42 ust. 1 i 2 
stanowiącego załącznika numer 5 do Statutu Gminy Suchy Las, informuje o utworzeniu klubu 
radnych o nazwie Miejscowa Grupa Radnych. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las  
Radna Joanna Pągowska poprosiła Przewodniczącej klubu o uzupełnienie podpisu, 

• kolejne pismo, z 16 maja. Uchwała numer 11/581/2024 Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 15 maja 2024 roku. Stwierdza, że uchwała numer 67/781/24 
Rady Gminy Suchy Las z dnia 29 lutego 2024 roku, w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Suchy Las na rok 2024 została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w 
uzasadnieniu. Uznaję w punkcie drugim, że naruszenia mają charakter nieistotny. Pismo do 
wglądu w Biurze Rady Gminy, 

• kolejne pismo wpłynęło 14 maja 2024. Roku, pismo ze Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 
Wielkopolski informujące o obradach sprawozdawczych zjazdu przedstawicieli, 
członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich, które odbędzie się  
w dniach 4-5 czerwca 2024. roku w hotelu Barczyzna Medical Spa. Obrady rozpoczną się  
o godzinie 9.30. Wyznacza się drugi termin obrad o 9.45. Dla członków do wglądu w Biurze 
Rady Gminy. 

 
► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 

Brak informacji. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna 
Radzięda, poinformowała, że Komisja obradowała jeden raz, wczoraj. W trakcie posiedzenia 
członkowie Komisji dokonali wyboru Wiceprzewodniczącej Komisji. Została nią Radna 
Wiesława Prycińska. Oprócz tego, Komisja spotkała się z Dyrektor OPS Sylwią Malendowską,  
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która oprócz omówienia stanu zasobów oraz realizacji strategii Ośrodka Pomocy  
Społecznej, przygotowała wprowadzenie dla wszystkich Radnych, a szczególnie tych,  
którzy po raz pierwszy zasiedli w Radzie Gminy i w Komisji Oświaty. Zbiorczą informację  
o tym, co w OPS się dzieje, w jaki sposób funkcjonuje, jak szeroki ma zakres działań  
i z jakimi sprawami można się do Pani Dyrektor oraz jej pracowników zwracać. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski 
poinformował, że Komisja, której przewodniczy nie obradowała od ostatniej sesji.  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja 
Rewizyjna obradowała dwukrotnie. Komisja zajmuje się problemem absolutorium, jeśli chodzi 
o realizację budżetu za rok 2023. Komisja trafiła niestety dość niefortunnie w moment,  
kiedy zostały praktycznie tylko niecałe dwa tygodnie na tę pracę, a trwa okres dość licznych 
urlopów i wolnych dni. W związku z tym to będzie trudne, ale Komisja stara się jak może. 
Do tej pory odbyły się dwa posiedzenia. Planowane są jeszcze trzy - cztery posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja, której przewodniczy w minionym okresie  
nie obradowała. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia 
Sawińska przekazała, że w minionym okresie odbyło się jedno spotkanie Komisji. Omawiano 
projekty uchwał na dzisiejszą sesję. Członkowie Komisji bardzo długo rozmawiali na temat 
samochodu, o którym wspomniał Radny Michał Dziedzic. Komisja zadecydowała, 
że sprawie należy przyjrzeć się głębiej. Rozmawialiśmy też na temat skrzyżowania  
w Złotkowie. Resztą projektów zajęła się Pani Agnieszka Serafin. Pokazała nam plany,  
które dzisiaj przyjęliśmy i umówiliśmy się również z Panią Skarbnik, że zorganizujemy szkolenie 
dla Radnych z czytania budżetu. Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów  
i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska wyraziła zdanie, że wszystkim się przyda  
to spotkanie, planowane na drugą połowę czerwca.  
 

► Informacje Radnego Powiatowego 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz poinformowała, że Rada Powiatu się organizuje.  
Przekazała, że jest członkiem trzech dość ważnych komisji - Komisji Polityki Społecznej  
i Ochrony Zdrowia, Komisji Finansów i Gospodarowania Mieniem Powiatu oraz Komisji 
Komunikacji, Budownictwa i Infrastruktury, w której została wiceprzewodniczącą. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz odpowiedziała na pytanie Radnego Jarosława Dudkiewicza 
w sprawie koszeń poboczy wzdłuż dróg powiatowych informując, że dopiero wybrano 
wykonawcę prac i trzeba uzbroić się w cierpliwość. 

 
Ad. 13. Interpelacje i zapytania Radnych (02:01:33 *). 

 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała,  
że nie złożono interpelacji i zapytań. 
 

Ad. 14. Wolne głosy i wnioski (02:01:45 *). 
 

Sołtys wsi Golęczewo Katarzyna Kachel zadała pytanie Wójtowi Gminy Grzegorzowi Wojterze, 
na jakim etapie jest budowa infrastruktury drogowej na ulicy Krętej. Przekazała, że pieniądze  
w budżecie się znalazły, ale nie wie na jakim etapie jest ta inwestycja.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że dziś nie może odpowiedzieć  
na to pytanie i poprosił o wyrozumiałość oraz złożenie pytania w formie pisemnej. Przekazał,  
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że odpowiedź zostanie udzielona pisemnie na początku przyszłego tygodnia, a Radnym 
przekazana przy najbliższej okazji. Dodał, że Wydział Inwestycji wychodzi na prostą i obecnie 
zajmuje się sprawą ulicy Malinowej, zakresu prac przy środkach, które zostały przyjęte  
dla tej ulicy. Prowadzącemu nadzór nad realizacją zadania, zlecona została koncepcja,  
która pozwoli przygotować taki przedmiot zamówienia, żeby było ono realne. 
Radna Joanna Radzięda przekazała, że na stronie internetowej BIP, w zakładce Plan Zamówień 
Publicznych, do tej pory nie opublikowano planu zamówień publicznych na rok 2024. Następnie 
przekazała, że na wczorajszym spotkaniu Komisji Rewizyjnej przekazano Komisji informację o 
tym, że spółka LARG nie ma już prezesa. Zapytała o to, w jaki sposób został rozwiązany kontrakt 
z prezesem spółki, Panem Masłowskim oraz kto przejmie zarządzanie spółką. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że o tym, kto zostanie prezesem, 
zdecyduje ostatecznie Rada Nadzorcza. Dodał, że to Rada Nadzorcza wybiera prezesa spółki 
Przekazał, że nie ma dzisiaj kandydata. Jest przed spotkaniem z Przewodniczącym Rady 
Nadzorczej i na pewno Radni się dowiedzą w sposób jak najbardziej właściwy i niezwłocznie,  
o podjęciu decyzji. Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że rozstajemy się  
z prezesem, ale rozstajemy się dlatego, że jego kadencja dobiega końca. Prezes LARG wystąpił o 
skrócenie tej kadencji po spotkaniu z Wójtem Gminy, A Wójt Gminy wyraził na to zgodę. Przez 
najbliższe kilka dni do jego obowiązków będzie należało przygotowanie materiałów  
na walne zgromadzenie. 
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy informacja o konkursie na stanowisko prezesa zostanie 
upubliczniona, bo być może dzięki temu, zgłoszą się kandydaci z właściwymi kompetencjami  
i doświadczeniem oraz czy Rada Gminy oraz mieszkańcy dowiedzą się o wyborze kandydata  
po fakcie, podobnie jak miało to miejsce przy powoływaniu Pana Gerarda Masłowskiego 
na stanowisko prezesa. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że wybór nowego prezesa należy  
do kompetencji, Rady Nadzorczej, wynikającej wprost z przepisów Kodeksu Spółek Handlowych 
oraz że informował przed chwilą, że jest przed spotkaniem z Radą Nadzorczą i to co zostanie 
ustalone, na pewno nie będzie żadną tajemnicą, a Radni na pewno się o tym dowiedzą. 
Radny Jarosław Dudkiewicz zwrócił uwagę na problem tzw. klinu widoczności.  
Dodał, że mowa jest o terenach, które należą do powiatu, a temat przewija się od kilku lat. 
Oznajmił, że dokonał małej analizy z pracownikami ZGK i rozmawiał w tej sprawie w starostwie. 
Problem jest na ulicy Złotnickiej, gdyż jest tam duże natężenie ruchu, w Złotnikach Wsi  
na skrzyżowaniu ulic Słonecznej i Złotnickiej. W tych miejscach sytuacja jest dramatyczna, 
gdyż rośliny szybko przyrastają. Dodał, że drogi powiatowe mamy w całej gminie i wszędzie  
taki problem występuje, ale tutaj jest wyjątkowa sytuacja. Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, 
że pojawia się coraz więcej głosów, żeby ustanowić jakąś formułę formalnej współpracy, bo do 
tej pory bardzo grzecznościowo robią to pracownicy ZGK,  
którym jest za to bardzo wdzięczny. Dodał, że w takich miejscach dochodzi do wielu różnych, 
bardzo niebezpiecznych sytuacji i jest bardzo dużo zgłoszeń. Wyraził nadzieję, że uda się zawrzeć 
w tej kwestii jakieś porozumienie z powiatem. Zaapelował, żeby podjąć próbę formalizacji tej 
sprawy w tej kadencji. Wyraził opinię, że dobrze by było, gdyby część kompetencji przejęła 
gmina. Następnie Radny Jarosław Dutkiewicz, wspominając wypowiedzi Wójta Gminy Grzegorza 
Wojtery o oznakowaniu ulic (odnawianiu oznakowań poziomych) przekazał, że dostał kilka 
sygnałów od mieszkańców w tej sprawie oraz przypomniał, że temat był poruszany już w 
poprzedniej kadencji, a mowa jest o skrzyżowaniu ulic Sucholeskiej  
i Obornickiej (przy stacji BP). Poinformował, że nie wszystko zostało tam poprawnie zrobione  
i była cała lista uwag do tego skrzyżowania, do formuły zrobienia tego skrzyżowania.  
Oznakowanie nadal jest nieczytelnie i niebezpiecznie. Radny Jarosław Dutkiewicz poruszył  
też temat sieci hydrantów na terenie gminy. Przekazał, że z rozmów prowadzonych  
z Referatem Bezpieczeństwa wynika, że nie ma w tej chwili żadnych procedur kontrolnych 
sprawdzających stan i sprawność systemu hydrantowego, co na kolejnych posiedzeniach Komisji 
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sygnalizowali również strażacy z OSP, że sprawą należałoby się zająć systemowo,  
Strażacy sygnalizują, że stan hydrantów odczytywany na urządzeniach mobilnych jest inny 
niż ten faktyczny, a system po prostu nie działa. Zaapelował, żeby wrócić do tego tematu 
i się nim zająć. Kończąc wypowiedź, Radny Jarosław Dutkiewicz zaprosił na Festyn „Grzybonalia”, 
organizowany na Osiedlu Grzybowym. Jest to wspólna inicjatywa Zarządu Osiedla Grzybowego i 
Sołectwa Jelonek.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że na przebudowę skrzyżowania Obornicka-
Sucholeska został wykonany projekt. Zarządcą dróg na skrzyżowaniach z drogą powiatową, 
zawsze jest organ wyższego rzędu, czyli w tym przypadku Zarząd Dróg Powiatowych. Został 
wykonany projekt, który został mocno zmodyfikowany przez Wydział Dróg i Gospodarki 
Przestrzennej Starostwa Powiatowego w Poznaniu. Projekt ten będzie skorygowany, gdyż nadal 
dochodzi na skrzyżowaniu do kolizji. Wykonawca był zatrudniony przez firmę BP. Wysepki, 
oznakowała gmina z własnych środków i inicjatywy tzw. kocimi oczkami w krawężnikach. W 
propozycji gminy, krawężniki były układane poziomo  
i były zdecydowanie bezpieczniejsze, ale powiat się na to nie zgodził. Ostatecznie wykonane 
prace zostały odebrane przez powiat. Gmina wystąpiła do BP z propozycją poprawienia  
tej sytuacji. Projektant wykonał na koszt BP uproszczony projekt przebudowy  
tego skrzyżowania. Projekt został zatwierdzony i zarząd firmy BP zgodził się wstępnie  
na pokrycie jego kosztów, ale z budżetu na rok 2025. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała o skrzyżowanie ulic Złota - Sobocka, które jest teraz wynoszone. 
Jest tam układana kostka Zaznaczyła, że w okolicach przejścia dla pieszych, występuje różnica 
poziomów w nawierzchni i dla osób jeżdżących na wózkach lub z wózkami dziecięcymi jest to 
utrudnienie. Przekazała, że z informacji, które otrzymała, wszystko  
jest wykonane zgodnie z projektem, ale samego projektu nie widziała. Zapytała, czy jest szansa, 
żeby zniwelować też różnicę tak, by wjazd był nieco wygodniejszy. Następnie Radna Sylwia 
Sawińska poruszyła temat wiaduktu pod ulicą Sobocką. Poinformowała, że po ostatnich 
deszczach, zbiera się tam dużo wody i nie wie, gdzie interweniować, gdzie zgłosić się  
z tym problemem. Poprosiła też o informacje na temat ulicy Rodowej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zadeklarował, że sprawdzi temat wyniesionego 
skrzyżowania, gdyż mowa jest o matkach z dziećmi i o osobach niepełnosprawnych.  
Przypomniał, że ulica Sobocka jest drogą powiatową. Po kilku latach sporu z Generalną Dyrekcją 
Dróg Krajowych i Autostrad, która była wykonawcą ulicy Sobockiej i węzła Złotkowo, nie ma 
wątpliwości, że jest drogą powiatową, zatem adresatem pytań o tę drogę  
jest Zarząd Dróg Powiatowych. Wójt Gminy poinformował, że gmina przekazuje zgłaszane przez 
mieszkańców problemy, wypompowuje tę wodę. Oznajmił, że jest świadomy istniejącego 
problemu, ale jest to odcinek drogi zarządzany przez powiat. Następnie poinformował,  
że jest wykonywany projekt wodociągu i kanalizacji sanitarnej dla ulic Żelaznej Platynowej  
i Rodowej w Złotkowie. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała, czy znany jest termin wykonania projektu sieci wodno-
kanalizacyjnej w Złotkowie. Zaznaczyła też, że Radni konsekwentnie trzymają się tego,  
że sygnalizacji świetlnej nie chcą postawić w rejonie Toyoty, dopóki nie zostanie wykonana 
analiza, która wykaże, jakie jest najkorzystniejsze rozwiązanie układu drogowego w rejonie  
od ulicy Lipowej do ulicy Pawłowickiej. Zaproponowała pomoc i znalezienie firmy,  
która podjęłaby się takiego projektu, a także oraz konsultacje z emerytowaną Dyrektor  
z GDDKiA. Kończąc wypowiedź, zapytała czy Wójt Gminy wykona taką analizę  
oraz czy wykazuje wolę współpracy w tym temacie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że dołoży starań, żeby pewnego dnia udało 
mu się przekonać Radnych do zagwarantowania środków, które pozwolą na podpisanie umowy 
i na realizację tej sygnalizacji. Dodał, że będzie konsekwentny w dążeniu do tego,  
żeby wybudowana została nie tylko sygnalizacja, ale również odcinek drogi serwisowej,  
który będzie doprowadzał ruch z ulicy Lipowej, bez konieczności wyjeżdżania  
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z tego niebezpiecznego skrzyżowania bezpośrednio na ulicę Obornicką. Drogowcy i policjanci 
mówią, że takie historie trwają do tzw. pierwszego czarnego worka. Tak było w Chludowie. Były 
Radny Michał Przybylski zapewniał, że wypadki na tym skrzyżowaniu się nie zdarzają,  
po czym trzy dni później lądował helikopter. Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyraził 
zdanie, że ta inwestycja pozwoli oddalić te ryzyka, o których jest rozmowa. Najprościej pewnie 
byłoby, zlecić ekspertyzę i to w trybie szybkim, przedstawić ją Radnym i liczyć na zmianę decyzji. 
Odpowiadając na propozycję pomocy w nalezieniu wykonawcy, Wójt Gminy oznajmił, że gmina 
wybrała już firmę. 
Radna Sylwia Sawińska wyjaśniła, że specjalistka, która przez wiele lat pracowała w Generalnej 
Dyrekcji, może polecić firmy, które mogą się zająć właśnie tym problemem.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera ironizując, zapytał „A ja mógłbym pozostałe trzy,  
do których wystąpię z ofertą, tak?” Następnie poinformował, że gminę obowiązują procedury. 
Jak zamawia usługę, to stosuje ustawę o zamówieniach publicznych. Bierze pod uwagę sugestie 
z zebrań wiejskich, ale jest plan zamówień publicznych i regulamin zamówień publicznych. 
Obowiązują pewne procedury dla określonych wartości w zamówieniach publicznych. Powyżej 
1,5 tysiąca na przykład mamy pisemną formę, potem mamy notatkę  
z tzw. analizą rynku, później jest zapytanie ofertowe, które kierujemy do firm w trybie przetargu 
ograniczonego, a powyżej 130 tysięcy złotych - przetarg nieograniczony  
jako obligatoryjne postępowanie. Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera dodał, że zna opinię 
Pani Dyrektor Hryniewieckiej i wykorzysta podpowiedź i zleci ekspertyzę. Następnie przekazał, 
że pod decyzją ZRID, podpisało się pięciu aktywnych projektantów. Zadał tez pytanie:  
„A co będzie jak ekspertyza wykaże, że sygnalizacja w tym miejscu jest niepotrzebna?  
Co ja mam zrobić ze ZRID-em wydanym przez starostę?” Następnie powiedział „Proszę  
mi podpowiedzieć. Co ja mam zrobić z tym ZRID-em? Co ja mam zrobić z wykupem z wykupem 
tych terenów? Czy ktoś z Państwa zapytał, ile zapłaciliśmy za odszkodowanie?  
Czy ktoś z Państwa na tej sali zapytał kiedykolwiek, ile gmina zapłaciła odszkodowań za ZRID?  
Nikt nie zapytał. Rozmawiamy o dwóch tysiącach, rozmawiamy o czterech tysiącach na hełmy, 
na maski. Nikt z Państwa nawet nie zainteresował się, ile gmina zapłaciła za grunty pod układ 
drogowy w Złotkowie, który dzisiaj „leży”, rośnie na nim trawa, bo poprzedni właściciel  
już go nie uprawia”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska nie zgodziła się z Wójtem 
Gminy oznajmiając, że Radni pytali o to na komisji i Pani Skarbnik im odpowiadała. Dodała,  
że nie pamiętam jaka to była kwota, ale wie, że było odwołanie właściciela gruntu, mieszkańca 
Złotnik, który starał się o wyższą kwotę z tego odszkodowania. Więc nieprawdą jest, że Radni się 
tym nie interesowali i nie pytali o to. Następnie zadała pytanie, dlaczego od samego początku 
Wójt Gminy nie rozmawiał z mieszkańcami, dlaczego od samego początku podejmował sam 
decyzje, nie informując ani Radnych, ani mieszkańców Złotkowa, ani sołtysa Złotkowa. Dodała, 
że Wójt Gminy wykorzystał pieniądze przeznaczone na inwestycje  
w Złotkowie, robiąc projekt, strony aktywizacji gospodarczej i skrzyżowania, a gdyby uczciwie 
porozmawiał o tym z mieszkańcami, to bylibyśmy w zupełnie innym miejscu. Zaznaczyła,  
że Wójt Gminy na pewno wie, że to dżentelmeńska umowa, że robimy pierwszy etap  
tylko dlatego, żeby nie stracić Polskiego Ładu. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zasady Polskiego Ładu mówią wyraźnie - 
jeden przetarg. Posiadając określoną kwotę gmina przyjęła takie rozwiązanie. Przypomniał,  
że na sesji powiedział, że już na następnej sesji, wystąpi z wnioskiem o dodatkowe dwa 
elementy. Poprosił, żeby nie mówić, że zwodził mieszkańców, bo od samego początku mówił,  
jak ten projekt będzie wyglądał i gdzie będzie skrzyżowanie i że będzie to skrzyżowanie  
z sygnalizacją. Dodał, że nawet gdyby przyjąć, że w tych wypowiedziach w sensie społecznym 
jest sporo racji, to spójrzmy na to wyłącznie ekonomicznie i formalnie. Mamy inwestycje  
w określonym stadium zaawansowania, która może oczywiście istnieć bez sygnalizacji,  
bez „bajpasa”, bez drogi serwisowej. Wójt Gminy Grzegorz Wojtera przypomniał, że oficjalnie 
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powiedział, że dzięki wystąpieniu do Prezesa Rady Ministrów, o mniejszy zakres prac, udało się 
otrzymać Polski Ład. Gminę czeka jeszcze jedna kontrola przed drugą płatnością (transzą),  
ale jest już decyzja, która leży w BGK, że wyrażają zgodę na zmniejszenie zakresu  
bez zmniejszenia Polskiego Ładu. I jest sukces. Mamy całe 9,31 mln. Wójt Gminy zauważył,  
że zarówno Radni jak i on, spotykają się z mieszkańcami i zawsze przyjmują wnioski mieszkańców 
jako ważne głosy w sprawie, ważne, bo dotyczą ich miejscowości.  
Natomiast samorządem kieruje Rada Gminy jako organ uchwałodawczy i Wójt Gminy  
jako organ wykonawczy. Dodał, że wszystkich szanuje i z wszystkimi się liczy, ale nie może być 
tak, że jest Rada, Wójt, a potem na końcu zebranie wiejskie w Złotkowie, które mówi,  
że nie wyraża zgody. Art. 43 mówi: opinia mieszkańca nie wiąże radnego, ponieważ radny 
podejmuje decyzje sam, po to został wybrany radnym, żeby podejmować decyzję. Następnie 
Wójt Gminy dodał, że Radni mieli trzy lata na to, by wykreślić całą inwestycję z planu wydatków. 
Mogli podjąć taką decyzję, kiedy zaawansowanie było na poziomie projektu,  
przed przetargiem. Radna Koźlicka miała taki pomysł, mówiła, że to najdroższa inwestycja  
drogowa w gminie. Mówiła, że trzeba się zastanowić, czy w ogóle to realizować. To był czas  
na podjęcie odważnej decyzję o rezygnacji z inwestycji. Przepadłyby środki z programu Polski 
Ład, ale nie wydalibyśmy swoich pieniędzy. Wtedy jeszcze było można wypisać tę inwestycję  
z rejestru wydatków majątkowych. Dzisiaj mamy inwestycje w zaawansowaniu.  
Świat się nie skończy, jak zostawimy ją z urwanym asfaltem w kierunku wschodnim. 
Skrzyżowanie zostanie wymalowane, rozliczone, faktura ostatnia wystawiona  
i może w przyszłości zrobimy przetarg, bo z wykonawcą się pożegnamy (kwestia ciągłości placu 
budowy, utrzymania ekip budowlanych, drogowców). Jeżeli zostanie to rozliczone,  
to może w bliżej nieokreślonej przyszłości, gdy Rada Gminy się zgodzi, to będzie ogłoszony 
przetarg na budowę. Wójt Gminy dodał, że przeanalizuję taką możliwość. Zasygnalizował,  
że od samego początku się zastanawiał, czy tam, gdzie jest ZRID, tam gdzie jest pięciu 
projektantów, tam gdzie jest takie zdanie, to sygnalizacja świetlna jest niezbędnym elementem 
infrastruktury drogowej, zabezpieczających przed nieprzewidzianymi zdarzeniami drogowymi. 
Poinformował, że sygnalizacja została odrębnie potraktowana przez osoby w starostwie 
analizujące dokumentację projektową. Wyraził opinię, że powinniśmy natychmiast przystąpić do 
projektowania części południowej inwestycji (ulica Serwisowa do ulicy Żytniej i do ulicy 
Pawłowickiej), z analizą, czy ulica Żytnia na odcinku do ulicy Serwisowej powinna  
być jednokierunkowa (zjazd w prawo z ulicy Obornickiej), czy powinna być dwukierunkowa,  
a być może nawet zamknięta. Dopiero projekt pokaże, które rozwiązanie będzie 
najkorzystniejsze. 
Radna Sylwia Sawińska wyjaśniła, że wskazując chęć pomocy, chodziło jej właśnie o to,  
żeby wyjść naprzeciw oczekiwaniom, wskazać Wójtowi Gminy potencjalne firmy,  
do których może być skierowane zapytanie. Dodała, że rozbawił ją to, że Wójt Gminy powiedział, 
że głos mieszkańców jest dla niego ważny. Przypomniała, że w kampanii wyborczej Wójt mówił 
„ty to my”. Przekazała, że już w 2019 roku Wójt wiedział, że mieszkańcy  
są przeciwni temu skrzyżowaniu, a mimo to złożył wniosek do Polskiego Ładu i tylko dlatego,  
że te pieniądze były, radni zgodzili się na to, żeby ucywilizować część po stronie AG. Dodała,  
że Wójt mógł nie wnioskować o ZRID-y, dopóki analiza nie była zrobiona, bo wiedział, 
że mieszkańcy są bardzo zaangażowani w to, żeby tych świateł tam nie było, Już w 2019 roku  
była petycja, w której prosili o analizę. Radna Sylwia Sawińska wyraziła zdanie, że jeśli chodzi  
o skrzyżowanie, to uważa, że światła powinny tam powstać, ale jeżeli mowa jest o całym ciągu 
komunikacyjnym od ulicy Sobockiej do ulicy Pawłowickiej, to po rozmowach ze specjalistką, 
która spojrzała na problem całościowo, jest zdania, że można wypracować lepsze rozwiązanie  
i dlatego jest za tym, żeby tę analizę zrobić. Dodała, że mieszkańcy Złotkowa nie chcą  
po raz setny słyszeć od Wójta, że w tym miejscu projekt jest dobrze zrobiony. Osobiście się 
zgadza, że projekt jest OK, jeśli dotyczy tylko tego miejsca, ale nie jest stworzony pod globalne 
rozwiązanie.  
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Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel odnosząc się do pytania, które zadałam Wójtowi 
wyjaśniła, że chodziło jej o ulicę Malinową, a nie ulicę Krętą. Następnie zaprosiła na otwarcie 
nowego obiektu w Golęczewie (25 maja o godzinie 13.00). Poinformowała, że o godzinie 15.00 
odbędzie się festyn rodzinny.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Wschód Anna Ankiewicz zapytała, o ścieżkę 
rowerową wzdłuż ulicy Obornickiej. Dodała, że codziennie sprawdza ogłoszenia o przetargach. 
Drugie pytanie dotyczyło ogłoszenia spółki Aquanet, dotyczącego projektu kanalizacji 
deszczowej i projektu drogowego w rejonie Suchy Las Wschód. 
Radna Powiatowa Anna Ankiewicz wyraziła opinię, że w kwestii widoczności przy drogach  
w całej gminie, rozwiązaniem może być udział ZGK w przetargach. Zwracając się do Radnego 
Jarosława Dutkiewicza dodała, że nie ma możliwości, żeby specjalnie na Osiedle Grzybowe 
przyjeżdżała firma i kosiła. Poinformowała, że w tym roku przetargi są już rozstrzygnięte,  
więc jesteśmy skazani na wykonawców, którzy zostali wybrani. Następnie poinformowała,  
że ukonstytuowała się w powiecie komisji, która postanowiła, że w październiku odbędzie się 
spotkanie w terenie. Tematem spotkania będzie inwestycja powiatowa w Biedrusku  
(rondo na ulicy Jesionowej). Zaproponowała, że spróbuje zorganizować wizytę komisji  
w Suchym Lesie. Jej celem byłoby przyjrzenie się ulicy Obornickiej, a szczególnie  
jej skrzyżowaniu z ulicami Bogusławskiego i Sucholeską. Dodała, że to byłaby dobra okazja, żeby 
radni powiatowi poznali gminę Suchy Las.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że dokumentacja przetargowa  
była przygotowana przez spółkę LARG. Aktualnie inwestycją zajmuje się Wydziału Inwestycji. 
Wójt Gminy wyraził nadzieję, że na kolejnej sesji Rady Gminy, będzie mógł poinformować  
o rozpoczęciu tej inwestycji.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił Radną Powiatową 
Annę Ankiewicz, żeby poinformowała go, o terminie spotkania komisji powiatowej  
w Biedrusku.  
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Suchy Las Sylwia Szenk podziękowała za głosy oddane na nią 
w wyborach oraz – poinformowała, że 9 czerwca Zarząd Osiedla Suchy Las organizuje Festyn 
Rodzinny na placu zabaw przy ulicy Poziomkowej, na który zaprasza. 
Radna Wiesława Prycińska poprosiła o przekazanie Pani Wicewójt pytania o ścieżką rowerową 
przy ulicy Poziomkowej. Dodała, że chciałaby wiedzieć projekt został zmieniony  
czy gmina będzie dofinansowywała tę inwestycję. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że ta inwestycja to nie jest budowa 
ścieżki rowerowej, tylko przebudowa ulicy Poziomkowej z przebudową osi jezdni.  
Z tego wynikała wysoka kwota na inwestycję (ponad 7 milionów złotych), ale Radni  
nie zgodzili się na przeznaczenie takiej kwoty, dlatego gmina szuka innego rozwiązania. 
Prawdopodobnie gmina będzie się przygotowywała do przejścia w ZIT, etap trzeci, czyli grupa 
tzw. rezerwowa w ZIT-ach. W związku z tym, zgodnie z oczekiwaniami Rady Gminy, niebawem 
zacznie się przygotowywanie procedury projektowej na przeprojektowanie ulicy Poziomkowej.  
Radna Wiesława Prycińska przekazała, że celowo użyła określenia ścieżka rowerowa, ponieważ 
przebudowy ulicy już nie będzie i chciała się tylko dowiedzieć czy projekt już ruszył.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Radni  
są zadowoleni z takiego obrotu sprawy, gdyż od samego początku mówili o ścieżce rowerowej,  
a nie o przebudowie i zmianie osi jezdni w całej ulicy Poziomkowej. Dodała, że jeśli dzięki zmianie 
decyzji można zaoszczędzić około 3 miliony złotych, to jest gra warta świeczki,  
nawet jeśli inwestycja przesunie się na kolejny kwartał roku 2024. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że przebudowa ulicy Poziomkowej  
była wynikiem chęci ocalenia 18 lip, bo ścieżka pieszo-rowerowa, taka jak jest na ulicy 
Stefańskiego na przykład, zakładała wycinkę lip w ciągu ulicy Poziomkowej. Dodał, że Radni chcąc 
te lipy ocalić, poszli w kierunku stosowanej często w drogownictwie metody poszerzenia i 
wydzielenia kontrpasów w jezdni, którą się oczywiście odpowiednio poszerza. Poszerzenie jezdni 
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wymaga jednak przesunięcia osi jezdni, a to już poważne przedsięwzięcie drogowe. Wójt Gminy 
Grzegorz Wojtera wyraził zdanie, że Rada Gminy słusznie podjęła taką decyzję, 
bo lipy, zwłaszcza na odcinku od ulicy Powstańców Wielkopolskich do szkoły, są bardzo ładne, 
zdrowe i jeszcze długo będą mogły rosnąć. To w uszanowaniu tych drzew postanowiono zmienić 
koncepcję na droższą.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że wszyscy 
pamiętają doskonale, że to był ten etap, kiedy Aquanet nie miał pieniędzy na budowę kanalizacji 
po stronie Suchy Las Wschód, a jeden z etapów kosztował 7,2 miliona złotych, drugi 9 milionów 
złotych. Ścieżka na tym kawałku miała kosztować 8 milionów złotych.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła opinie, że decyzja 
radnych o zdjęciu tej pozycji z budżetu była bardzo słuszna. Dodała, że jeśli mielibyśmy budować 
za nasze pieniądze kanalizację w rejonie Suchy Las Wschód to uważa, 
że zdecydowanie lepiej byśmy te pieniądze wykorzystali, ponieważ mieszkańcy czekają  
tam już 25, a niektórzy pewnie 30 lat na tę inwestycję. Przypomniała, że wzdłuż ulicy 
Poziomkowej jest chodnik i że dzieci wykorzystując go dojeżdżają w miarę bezpiecznie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła dodała jeszcze,  
że Rada Gminy popiera pomysł budowy ścieżki rowerowej, ale nie musi ona kosztować  
8 milionów złotych.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Biedrusko Mariusz Naworski poinformował, że w okolicach 
ulicy Jesionowej w Biedrusku, deweloper realizuje kolejny etap budowy i podczas realizacji tego 
etapu, infrastruktura drogowa, która została tam wykonana uległa zniszczeniu. Zapytał, czy 
deweloper zostanie zobowiązany do naprawienia szkód. Czy zostanie to zasygnalizowane już na 
etapie odbiorów prac. Dodał, że cała infrastruktura drogowa, jest wykonana z kostki  
i wyraził obawy swoje i mieszkańców, czy bardzo ciężki sprzęt, który po niej jeździ nie wpłynie 
na jej stan negatywnie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że kolejność została na pewno zakłócona, 
ale nie mógł wyrazić zgody na przesunięcie o półtora miesiąca terminu. Firma deweloperska 
zawnioskowała do gminy o to, żeby przesunąć terminy odbiorów dróg. Natomiast gminę  
też obowiązują terminy jako zamawiającego. Wykonawcy prac dla gminy też chcą się rozliczać. 
Dodał, że zasady Polskiego Ładu są bezwzględne. Jest jedna faktura z ewentualnym 
podzielaniem płatności 50 na 50 i uzgodniono kwestie dotyczące segmentowania gwarancji,  
z przekazaniem tej gwarancji na innego wykonawcę. Uzgodniono również z deweloperem,  
że nie będzie z jego strony działań, które narażą na szwank to, co my zbudowaliśmy. Mieliśmy 
już jedną podobną sytuację, gdzie były wymieniane krawężniki. Wójt zapewnił, że gmina pilnuje 
tej sprawy i ma nad nią pełną kontrolę. 
Radny Michał Wojtyna zapytał, czy po zmianie w planie wydatków (mamy 300 tysięcy), projekt 
modernizacji budynku starej szkoły, w której odbędzie się remont biblioteki odbędzie się  
wg formuły zaprojektuj i wybuduj, Zapytał tez o termin wykonania tego zadania. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że trzeba zrobić dokumentację projektową. 
Dodał, że początkowo gmina chciała powierzyć to zadanie zarządzającemu,  
czyli Centrum Kultury i Bibliotece Publicznej, ale po dwóch spotkaniach, merytorycznych, 
budowlanych, technicznych otrzymał informację, że CKiBP nie jest w stanie przeprowadzić  
tego remontu. Zadanie jest dofinansowane przez Lokalną Grupę Działania Kraina Trzech Rzek. 
Inwestycja będzie realizowana przez gminę. Gmina uzyskała dotację, posiada środki i wykona tę 
inwestycję. Wójt obiecał, że odpowiedź dotyczącą terminu, przekaże Radnemu Michałowi 
Wojtynie w ciągu dwóch tygodni. Zaznaczył, że w budynku, w którym będzie remont są lokale 
mieszkalne i że remont trzeba wykonać tak, żeby nie był uciążliwy dla mieszkańców.  
Radny Grzegorz Słowiński nawiązując do rozmowy o skrzyżowaniu w Złotkowie przypomniał, że 
Wójt Gminy wspomniał w wypowiedzi o lądowaniu helikoptera i wypadku. Zapytał,  
czy Wójt Gminy mógłby przybliżyć okoliczności, dlaczego ten helikopter tam lądował. 
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Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odpowiedział, że jeśli LPR ląduje, to na wycieczkę  
do Złotkowa pewnie ten helikopter nie przyleciał.  
Radny Grzegorz Słowiński ponownie poprosił o przybliżenie okoliczności lądowania helikoptera 
LPR.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odpowiedział, że pytanie zadane przez Radnego 
Grzegorza Słowińskiego wydaje mu się niezrozumiałe. Dodał, że pewnie doszło do wypadku. 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że chciałby się dowiedzieć, czy był to faktycznie wypadek 
drogowy na tym skrzyżowaniu i związany z tym skrzyżowaniem. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał podobną dyskusję w Chludowie,  
gdzie też nie chciano budowy skrzyżowania. Kiedy doszło tam do wypadku, zbudowano dwa 
skrzyżowania w ciągu czterech miesięcy. Dodał, że tak to zazwyczaj bywa, że musi się coś stać, 
żeby ludzie otrzeźwieli, a potem nagle dostajemy wszyscy jakiegoś dziwnego przyspieszenia 
i to co było niemożliwe staje się możliwe, a to co normalnie trwa miesiąc, że może trwać 3 dni. 
Wójt Gminy oznajmił, że może skierować zapytanie do Wojewódzkiej Stacji Pogotowia 
Ratunkowego o wydarzenie ze Złotkowa i przekaże uzyskane informacje.  
Radny Michał Wojtyna przekazał, że mieszka i pracuje bardzo blisko tego skrzyżowania  
w Złotkowie. Przekazał, że mieszkanka Złotkowa miała tam wypadek. Dodał,  
że to czy skrzyżowanie jest bezpieczne, jest kwestią interpretacji i zależy głównie od tego, 
 jak zachowują się na nim kierowcy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o harmonogram 
przetargów, którego nie ma na stronie internetowej gminy, a zawsze powinien być do końca 
lutego.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że na stronie BIP harmonogram był,  
ale został wycofany w celu modyfikacji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że w tym roku 
harmonogramu nie było. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że osobiście podjął decyzję o tym,  
w związku z tym, że przekazywane są sprawy ze spółki LARG do gminy. Dodał, że harmonogram 
wróci na stronę internetową w przyszłym tygodniu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że sytuacja wydaje 
jej się dziwna, ponieważ sprawdza co tydzień i się na niego nie natknęła. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zasugerował, że Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska sprawdza w nieodpowiednim miejscu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że po pięciu i pół 
roku bycia radną wie, gdzie ma szukać dokumentów na stronie gminy. Następnie zapytała,  
na jakim jesteśmy etapie optymalizacji kosztów budowy szkoły w Biedrusku, przez firmę  
z Wrocławia.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że gmina zleciła opracowanie 
optymalizacji kosztów właśnie tej firmie i to właśnie trwa. Dodał, że zastępca dyrektora  
tej firmy powiedział, że gmina dobrze zainwestowała pieniądze. Z wstępnych szacunków wynika, 
że optymalizacja kosztów przyniesie duże oszczędności, jeśli zastosujemy wskazówki 
przedłożone przez wykonawcę, a na 99,9% je zastosujemy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o termin wykonania 
tej optymalizacji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że termin ten upływa w czwartek,  
a wyniki prac prawdopodobnie gmina dostanie w przyszłym tygodniu. Dodał, że bardzo  
mu zależy, na udziale w tym spotkaniu, bo propozycja optymalizacji będzie punkt po punkcie 
omawiana, ale w związku z jego nieobecnością w następnym tygodniu gmina będzie starała się 
znaleźć dogodny termin, żeby całym zespołem wziąć udział w tej naradzie i z niej  
z merytorycznym zakresem zamówienia publicznego, który zostanie przekazany do Referatu 
Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych po to, żeby ogłosić przetarg.  
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała o wodociąg  
na ulicy Wichrowej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że gmina będzie ogłaszała przetarg  
na tę inwestycję. Dodał, że nie może ręczyć za to, czy wpłyną oferty i jakie one będą,  
ale chciałby tak przygotować tą procedurę, żeby na sesji czerwcowej zwrócić się do Rady Gminy 
o ewentualne dołożenie środków w okresie obowiązywania oferty złożonej  
przez wykonawców, żeby w najbliższych miesiącach rozpocząć realizację inwestycji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska nawiązała do informacji, 
która pojawiła się na fanpage’u gminnym. Urząd napisał, że przekazujemy informacje od spółki 
Aquanet w związku z podpisanym w marcu bieżącego roku porozumieniem, odnośnie wspólnej 
realizacji postępowania o udzielenie zamówienia publicznego inwestycji budowy sieci wodno-
kanalizacyjnej. Aktualny stan realizacji procedury wygląda następująco. Przygotowano zlecenie 
przetargowe na realizację zadania, podany jest numer zadania, Suchy Las - kanalizacja sanitarna 
w ulicy Sprzecznej, Lisiej, Zgodnej, Ogrodniczej, Wierzbowej w rejonie Suchy Las Wschód. Na 
przesunięcie względem planowanego terminu kwietniowego wpłynęły sprawy związane z 
zamykaniem umowy na prace projektowe. Podpisano protokół odbioru końcowego. W 
przypadku pomyślnego postępowania przez zamówienie przetargowe przewiduje się,  
że roboty budowlane ruszyć powinny w okolicach września bieżącego roku. Przewodnicząca 
Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Wójta Gminy, czy mógłby przybliżyć  
o jakie zamykanie umowy na prace projektowe i jakie podpisanie protokołu odbioru końcowego 
chodzi. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że dużą dozą prawdopodobieństwa 
chodzi chyba o umowę na usunięcie kolizji. Natomiast no ta sprawa jest już „poza nami”. 
Sprawa jest w na etapie przedwykonawczym, etapie ogłoszenia przetargu przez Aquanet.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że był w ubiegły czwartek na walnym 
zebraniu akcjonariuszy i otrzymał od Dyrektora Działu Inwestycji informację, że inwestycje mają 
już swoje numery, są wyznaczone osoby, które będą się tym zajmowały i tylko czekać, 
aż ukaże się przetarg. To jest postępowanie Aquanetu i my na to wpływu nie mamy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że prawomocne 
pozwolenie na budowę było w styczniu 23. roku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził tę informację. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, a dopiero teraz 
usuwaliśmy kolizję. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że to spółka Aquanet usuwała kolizję. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, to skoro już mamy 
ten protokół odbioru końcowego, to dlaczego to zamówienie, czy już ostateczne bieżące roboty, 
miałyby się rozpocząć dopiero w okolicach września, dlaczego nie możemy już teraz. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że to jest przetarg unijny. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, ale oni jeszcze cały 
czas go nie ogłosili.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził tę informację. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, jak wygląda sytuacja 
z zaprojektowaniem kanalizacji deszczowej i utwardzenia dróg w rejonie Suchy las Wschód.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że wg. porozumienia, gmina ma plan 
miesiąc po rozpoczęciu postępowania przetargowego, ogłosić przetarg na projektowanie.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, dlaczego  
tak późno. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że takie jest porozumienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, dlaczego  
tak późno. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że takie jest porozumienie. 



28 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, czyli nie będziemy  
w stanie realizować tej inwestycji, wchodząc zaraz po Aquanecie, który wybuduje kanalizację 
sanitarną, żeby móc budować drogę i kanalizację deszczową. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera poinformował, że wg. Porozumienia, najpierw przetarg 
ogłasza spółka Aquanet, a miesiąc później, gmina ogłasza przetarg na projektowanie dróg. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, dlaczego w takim 
razie podpisaliśmy takie porozumienie, skoro przez trzy lata nie wyegzekwowaliśmy  
tego projektu od projektanta z Zielonej Góry. Projektant się nie wywiązywał. Sprawa pewnie 
skończy się w sądzie. Zerwaliśmy umowę i do tej pory nie ogłosiliśmy przetargu. Dodała,  
że jeśli Jak dobrze pamięta, to na zebraniu mieszkańców Wójt Gminy powiedział, że zrobimy 
natychmiast przetarg i zapiszemy jeszcze w SIWZ informację, że będzie maksymalnie  
18 miesięcy na przygotowanie tego projektu, żeby wybrać sprawne i duże biuro projektowe, 
które bardzo szybko zrobi ten projekt.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera oznajmił, że informuje tylko jak brzmi umowa, zapisana 
w porozumieniu ze spółką Aquanet. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, dlaczego  
tak to zostało zapisane. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził, są pewne rozbieżności pomiędzy samym 
porozumieniem, a rozmowami, ustaleniami i deklaracjami, które padają na zebraniach.  
Ale biorąc pod uwagę oczekiwania naszych mieszkańców, wartość i rangę tego wydarzenia,  
są one jakby mniej istotne. Jeżeli założymy, że za kilka dni spółka Aquanet ogłosi ten przetarg, to 
my w ślad za tym przetargiem, ogłosimy nasz. Chodzi po prostu o kolejność. Wójt Gminy dodał, 
że to nie musi być miesiąc, to może być 21 dni, to może być na drugi dzień, ale chodzi  
o zachowanie kolejności. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dopytywała, dlaczego, przecież 
to są dwie są dwie niezależne rzeczy. Dodała, że pierwszy przetarg ogłosiliśmy trzy lata temu i 
„nie wyszedł nam”. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził i dodał, że porozumienie, które zostało 
podpisane przygotowywała spółka Aquanet. Gmina je otrzymała, następnie odbyło się 
spotkanie, na którym wprowadzano poprawki i rozmawiano na ten temat. Następnie Wójt 
Gminy przekazał, że gminie zależało na tym, żeby porozumienie zostało podpisane,  
bo takie było główne oczekiwanie ze strony mieszkańców. Dodał, że mieszkańcy  
nie są zainteresowani porozumieniem i przetargiem, są zainteresowani, żeby jak najszybciej była 
wykonana inwestycja. Gmina też stara się robić wszystko, żeby to przyspieszyć,  
ale wewnętrznych procedur Aquanetu nie przyspieszy. Wiemy doskonale, że „młyny” Aquanetu 
mielą skutecznie, ale bardzo wolno.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że zmierza  
do tego, że gmina nie powinna się na taki zapis porozumieniu zgodzić. Zdaniem Przewodniczącej 
Rady Gminy Suchy Las Radnej Joanny Pągowskiej, gmina powinna ogłosić przetarg zupełnie 
niezależnie, bo w obecnej sytuacji, nie mamy projektu kanalizacji deszczowej utwardzenia dróg.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że mowa jest tylko o projekcie,  
a nie o budowie kanalizacji deszczowej wraz z drogami w trybie zaprojektuj i wybuduj. Dodał, że 
każdy kto wyraża opinię negatywną i krytycznie wypowiada się na temat projektanta,  
który nie poradził sobie z całością zadania, powinien pamiętać, że na niektórych odcinkach sobie 
poradził i to co wykonał może być jakąś kartą przetargową w postępowaniach  
przed sądem, bo tak prawdopodobnie się to skończy. Wójt Gminy przekazał, że gmina chce 
wybrać dobrego, nowego projektanta, który rozpocznie pracę zgodnie z porozumieniem,  
które zakłada najpierw przetarg na kanalizację sanitarną, a potem przetarg na drogę  
i kanalizację deszczową. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że nie uzyskała 
odpowiedzi i poprosiła o przesłanie porozumienia z Aquanetem, a następnie stwierdziła,  
że sama poszuka tego porozumienia na stronie internetowej gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy Radni mają 
jeszcze ma jakieś pytania w punkcie wolne głosy i wnioski. (Nie było chętnych). 

 
Ad. 15. Zamknięcie sesji (03:16:51 *)  
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała zgromadzonym 
i widzom za udział w sesji i zamknęła II sesję Rady Gminy Suchy Las IX kadencji.  
 
 
 
 
 

 
sporządził:  Przewodnicząca Rady 

Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 
 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


